



តើអាជ្ញាធរយួននៅស្រុកខ្មែរ នឹងចាប់ខ្លួន លោក កឹម សុខា ដែរឬទេ ?

សេរីការ

អាជ្ញាធរយួនកុម្មុយនិស្តនៅស្រុកខ្មែរ ប្រាកដជានឹងចាប់ លោក កឹម សុខា ព្រោះ យុទ្ធសាស្ត្រយួន នៅស្រុកខ្មែរ គឺជា យុទ្ធសាស្ត្រ វាយលុក ដោយប្រើប្រព័ន្ធយុត្តិធម៌ជាកម្លាំង ទោះបី មធ្យោបាយ របស់ខ្លួន យក មកប្រើ វាជា វិធានក្នុងម្នាក់ដោយ។

គុណប្រយោជន៍² របស់យួន នៃ ការចាប់ខ្លួន លោក កឹម សុខា

តើ ការចាប់ លោក កឹម សុខា ដាក់ពន្ធនាគារ ដូចគ្នានឹងគោលបំណង ចាប់ លោក សម រង្ស៊ី ជាគុណប្រយោជន៍ អ្វី សំរាប់អាជ្ញាធរយួន ?

គឺបង្កើត កោលាហល ជាអចិន្ត្រៃយ៍ នៅស្រុកខ្មែរ ដូចយ៉ាងករណី ស្រី ចំ រើន, ធី សុវណ្ណថា ។ល។ ជាការបង្កើតនៃបញ្ហា សំរាប់ អ្នកឡកសង្គមខ្មែរ អោយមានអនិរោគ ដើម្បី បញ្ចៀល អារម្មណ៍ខ្មែរ ទៅលើរឿង យួនចូល ស្រុកខ្មែរ រាប់លាននាក់។ ត្រូវដឹងថា បើខ្មែរមានទុក្ខ វាជា សេចក្តីសុខ ដល់ជនជាតិយួន ដែលមករស់នៅខុសច្បាប់នៅស្រុកខ្មែរ ; តែបើខ្មែរ មានសេចក្តីសុខ វានឹងអាចបង្កើត កម្លាំងសាមគ្គីជាតិ ដែលជា ការ គំរាមដល់យួន លួចចូលមកក្នុងស្រុកខ្មែរ។ ដូច្នេះសេចក្តីសុខ របស់ខ្មែរ វាផ្ទុយពីសេចក្តីសុខ របស់យួន។ គំនិតបែបនេះហើយ វាជា ពិចារណា កិច្ច របស់អាជ្ញាធរយួនកុម្មុយនិស្តនៅស្រុកខ្មែរ។

ដូច្នេះ អ្នកដឹកនាំគណបក្សសង្គ្រោះជាតិ ទោះបីខំ បង្កោនខ្លួន ជាអ្នក ចុះចាញ់ នៅចំពោះមុខ គណបក្សកាន់អំណាច ក៏វាគ្មានប្រយោជន៍អ្វី នោះដែរព្រោះ ឥរិយាបថនេះ វាគ្មានទាក់ទងអ្វីនឹង ពិចារណាកិច្ចរបស់

¹វិធានក្នុងម្នាក់, បំពានច្បាប់, violation de la loi។
² គុណប្រយោជន៍ ; enjeux។

អាជ្ញាធរយួន ត្បិត យួន មិនដែលយក គណបក្សប្រជាជនខ្មែរជា ការ កំណត់ នៃ យុទ្ធសាស្ត្រ វាយលុករបស់គេ នៅស្រុកខ្មែរ។ លោក ហ៊ុន សែន និង បក្សពួកគាត់ គឺជា ភ្នាក់ងារ ដែលខ្មែរយើង ហៅថា បាតដៃ ទី៣ សំរាប់ប្រតិបត្តិ នូវ អំពើព្រៃផ្សៃ ចំពោះខ្មែរ អ្នកប្រឆាំងនឹងយួន។ តែ ពួក លោក ហ៊ុន សែន មិនមែនជា ពួករងគ្រោះនឹងយុទ្ធសាស្ត្រយួន នោះឡើយ ព្រោះ ពួកគាត់ចូលរួម ប្រកបដោយស្មារតីស្ម័គ្រចិត្ត បំរើ ប្រយោជន៍យួន។

វិធានការ របស់ គណបក្សសង្គ្រោះជាតិ

វិធានការគ្រប់បែបយ៉ាង ដែល ពួកអ្នកដឹកនាំ គណបក្សសង្គ្រោះជាតិ កំពុងរកដំណោះស្រាយ កុំអោយ អាជ្ញាធរយួន ចាប់ លោក កឹម សុខា គ្រាន់តែជា កាតព្វកិច្ច នៃ សាមគ្គីភាព រវាង សមាជិករួម តែប៉ុណ្ណោះ ព្រោះបើតាមការពិសោធផ្តាប់មានមក ពួកគាត់គ្មានចិត្តមុតនឹងរាន ទី³នឹង អំណាចយួន នោះឡើយ ដូចយ៉ាង ករណី លោក សម រង្ស៊ី, ហុង សុខហួរ, អ៊ុំ សំអាន និង អ្នកទោសមនសិការ ពួកគាត់ គ្មានប្រតិកម្ម នយោបាយអ្វី ក្រៅពី បន្ត សកម្មភាព ជា ធម្មតា នៅក្នុងរដ្ឋសភា ដូច ជារឿងទាំងនោះ ជា កិច្ចធានា នៃ សេចក្តីសុខ របស់ពួកគាត់ទៅវិញ។ រឿងនេះជាការចំឡែកមែន! ព្រោះ ការស្វែងរកសេចក្តីសុខនេះហើយ ដែលនាំអោយអាជ្ញាធរយួន បន្តយុទ្ធសាស្ត្រ វាយលុក របស់គេជានិច្ច ព្រោះយួន គេមានពុតច្បាស់លាស់ ឯចំណែក គណបក្សប្រឆាំង មិន ដែលចោលការចែច្ងូរ ដូចមានចែងនៅក្នុង បណ្តាំចាស់បូរាណខ្មែរ។

គោលជំហរប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរ

នៅក្នុងវិបត្តិបច្ចុប្បន្ន ប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរ ភាគច្រើនដាច់ខាត ច្បាស់ជា គាំទ្រ គណបក្សប្រឆាំង ព្រោះរឿងនេះ វាជា ប្រត្យក្សភាព⁴ របស់អ្នក

³រានទី, affronter។
⁴ប្រត្យក្សភាព ; évidence។

ស្នេហាជាតិខ្មែរ តែ យើងអាចសួរជាសំណួរថា តើ ពួកអ្នកដឹកនាំគណបក្សសង្គ្រោះជាតិ គាត់ប្រាកដជានៅជាមួយអ្នកគាំទ្រគាត់ជានិច្ចនោះដែរឬទេ ? គ្មានអ្វី ជាការពិតប្រាកដនោះឡើយ ព្រោះការពិសោធន៍នៅ ឆ្នាំ ២០១៣-១៤ បង្ហាញ អោយឃើញច្បាស់ថា ពួកអ្នកដឹកនាំគណបក្សសង្គ្រោះជាតិ ភាគច្រើន ជា អ្នករេតាមខ្យល់ ដូច្នោះ បើគាត់ មើលឃើញ អត្ថប្រយោជន៍ របស់ពួកគាត់ គឺគាត់ច្បាស់នឹង ដើរចេញពីជួរ ប្រជាពលរដ្ឋ អ្នកគាំទ្រពួកគាត់ជាពុំខាន៖ រូបភាព ពួកគាត់ ដើរចូល រដ្ឋសភា, លោក សម រង្ស៊ី ស្រស់ស្រូបអាហារ ជាមួយ លោក ហ៊ុន សែន វា មិនអាចលុបបាត់ពីសតិម្ចាស់ឆ្នោតបាននោះទេ។

សម្មតិកម្ម^៥ ផ្ទាល់

អាជ្ញាធរយួន ថា រឿង លោក កឹម សុខា ជា កិច្ចការយុត្តិធម៌ ចំណែក ពួកអ្នកដឹកនាំគណបក្សសង្គ្រោះជាតិ ថា ជា រឿង នយោបាយ, បើជា រឿងនយោបាយ, ដោយបច្ច័យភាព^៦ ត្រូវមាន មធ្យោបាយនយោបាយ សំរាប់យកទៅដោះស្រាយបញ្ហា តើ ពួកអ្នកដឹកនាំគណបក្សសង្គ្រោះ ជាតិ មានមធ្យោបាយបែបណា ? តាមទម្លាប់ ពួកគាត់តែងតែធ្វើ សម្បទាន ជាមួយនឹងអំណាចយួន តាមរយៈ គណបក្សប្រជាជន៖ ចូល រដ្ឋសភា, បង្កើត គ.ជ.ប. ថ្មី តែមានអ្នកដឹកនាំចាស់, រហូតម័សន្ទនា។ ល។ តើ លើកនេះ ពួកគាត់ មានអ្វីថ្មីទៀត យកទៅដូរ ជាមួយនឹង អំណាចយួន បើអាជ្ញាធរយួន គេ ព្យួរសិន នូវការចាប់ខ្លួន លោក កឹម សុខា ? យើងដឹងរួចហើយ ថា តុលាការយួន តែងតែព្យួរសិន រឿង យុត្តិធម៌ជាមួយអ្នកប្រឆាំងមតិនឹងអំណាចយួន តែពេលណា គេចង់ លើក យកមករករឿងវិញ គេ គ្រាន់តែ តឿនឡើងវិញ ដូច ករណី លោក សម រង្ស៊ី និង អ្នកទោសមនសិការសព្វថ្ងៃ ជាឧទាហរណ៍ ដូច្នោះបើមាន

^៥សម្មតិកម្ម ; ការប្រទល់មុខ, ការទូរគ្នា ; confrontation ;
^៦ដោយបច្ច័យភាព ; logiquement។

អ្វីថ្មីយកទៅដូរ ក៏វាគ្មានអ្វីបញ្ចប់រឿងនោះដែរ អ្នកជាប់ចោទ នៅតែ នៅក្នុងអន្ទាក់ យុត្តិធម៌យួនជានិច្ច ព្រោះ អាជ្ញាធរយួន វាមិនដែល គោរពច្បាប់ខ្មែរ ម្តងណាឡើយ។

ការភ្នាល់ប្រថុយ

អ្នកដឹកនាំគណបក្សសង្គ្រោះជាតិ មានបំណង យក ការមិនធ្វើ មហា បាតុកម្មអហិង្សា ទៅដូរនឹង ការឈប់តាមចាប់ លោក កឹម សុខា, សួរ ថា តើ ពួកគាត់ នៅមានលទ្ធភាពអាចកោះហៅប្រជាពលរដ្ឋ អោយ ធ្វើបាតុកម្ម បានដែរឬទេ? ព្រោះ អំពើនេះ ជា ការបង្ហាញកម្លាំង នយោបាយរបស់បក្ស។ តែការភ្នាល់នេះវាជាការប្រថុយណាស់ក្នុងឋានៈ គណបក្សសង្គ្រោះជាតិ ជា គណបក្សអាចប្តូរអំណាចបាន ព្រោះថា បើ អាជ្ញាធរយួន ចាប់ លោក កឹមសុខា ហើយ ពួកអ្នកដឹកនាំគណបក្ស ប្រឆាំង មិនអាចប្រមូលមនុស្សអ៊ុកធីកធ្វើបាតុកម្មបាន គឺ ជា បារា ជ័យនយោបាយមួយធំណាស់, តែបើពួកគាត់ មិនធ្វើអ្វីសោះ ក៏ទុកជា បរាជ័យនោះដែរ។

អ្វីដែលគេមិនទាន់ដឹង

គឺ សេចក្តីក្លាហាន របស់ ពួកអ្នកដឹកនាំគណបក្សសង្គ្រោះជាតិ និងសេ ចក្តីស្អប់ខ្ពើម របស់ប្រជាពលរដ្ឋ ហ៊ានប្រឈមមុខនឹងអំណាចចក្រពត្រ យួនបំពានច្បាប់ខ្មែរ និង ឈ្លានពានទឹកដីខេមរា។ ព្រឹត្តិការណ៍ ដែល កំពុងកើតមាននេះ ជា វិញ្ញាសាមួយ នៃ សាមគ្គីភាព រវាងខ្មែរ ជាអ្នក រងគ្រោះនឹងអំណាចចក្រពត្រយួន ដែល យួន យកគណបក្សប្រជាជន ធ្វើជាបាតុដីទី៣ សំរាប់ សម្លាប់ អ្នកស្នេហាជាតិខ្មែរ។ បើខ្មែរ មានសេ ចក្តីក្លាហាន គឺខ្មែរឈ្នះ តែបើខ្មែរយើង កំសាក គឺច្បាស់ជាប្រជាជាតិ ខ្មែរនឹងស្លាប់ នៅពេលខ្លីខាងមុខនេះជារៀងរាល់។ សេចក្តីក្លាហានមិន មែនត្រូវប្រើ កម្លាំងអហិង្សា ប្រឆាំងនឹង អំណាចចក្រពត្រយួន នោះ ឡើយ, សេចក្តីក្លាហាន គឺប្រើ សិទ្ធិអំណាចយើង ជា ពលរដ្ឋខ្មែរ ការពារ

យុត្តិធម៌ប្រឆាំងនឹង អយុត្តិធម៌ តាមសន្តិវិធី។ តើខ្មែរយើងអាចធ្វើ
បានដែរឬទេ ?